
Program 5. zasedání zastupitelstva MČ Opava – Suché Lazce 
konaného dne 30. 5. 2023 v 18:15 hod.

1/5 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
2/5 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
3/5 Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatelky ze zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce
4/5 Kontrola usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 21. 3. 2023
5/5       Zpráva starosty o činnosti obce
6/5 Majetkové záležitosti – směna pozemku ulice Na Pískovně
7/5 Dotace klubu důchodců 
8/5 Žádost o dotaci na opravu kapličky sv. Jana
9/5 Projektová dokumentace oprava chodníků podél silnice III/4663
10/5 Schválení záměru výpůjčky
11/5 Různé

Závěr

Přítomni dle prezenční listiny: 10

1 / 5 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
- Starosta  obce  zahájil  zasedání  zastupitelstva  MČ  Suché  Lazce  ve  smyslu  §  92 

odstavce 1 zákona číslo 128/2000 Sbírky, o obcích a v souladu s článkem 9 odstavce 
1  Jednacího  řádu  Zastupitelstva  statutárního  města  Opavy  zahájil  5.  zasedání 
Zastupitelstva  městské  části  Opava  –  Suché  Lazce.  V souladu  s  §  93  odstavce  
1 zákona o obcích informoval o místě, době a navrženém programu připravovaného 
zasedání zastupitelstva, a to vyvěšením na úřední desce městské části Opava – Suché 
Lazce, tj. v zákonné lhůtě před zasedáním zastupitelstva, která činí 7 dnů.

- Taktéž  konstatoval,  že  na  dnešním zasedání  není  přítomen  –  Ing.  Václav  Skuplík 
(řádně omluven). Dále konstatoval,  že Mgr. Jiří  Friedel  je připojen k zastupitelstvu 
on-line. Konstatoval, že se jedná o řádné zasedání zastupitelstva, které bylo svoláno a 
vyhlášeno  dle  Jednacího  řádu  Zastupitelstva  statutárního  města  Opavy.  Zápis 
z minulého jednání zastupitelstva byl podepsán určenými ověřovateli a proti tomuto 
nebyly vzneseny žádné připomínky. Proto se zápis pokládá za schválený. 

- Dále starosta informoval, že zastupitelstvo bude nahráváno jako audio záznam, který 
bude umístěn na webových stránkách městské části Opava – Suché Lazce.

- Pokud subjekt údajů tj. fyzická osoba, k níž se osobní údaje vztahují, žádá o vypuštění 
osobních a citlivých údajů dle zákona o ochraně osobních údajů, nechť uplatní své 
právo dle poučení na vstupních dveřích sálu kulturního zařízení.

- Zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

2 / 5 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
- Starosta vyzval zastupitele ke schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce. 
- Zastupitelé souhlasí: 10, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

3 /4 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu ze zasedání zastupitelstva 
MČ Suché Lazce



- Zápisem byla pověřena pí Zuzana Kubicová
- Ověřovateli byli zvoleni Mgr. Martina Škrobánková a pí Darina Vašková
- Zastupitelé souhlasí: 10, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

4 / 5 Kontrola usnesení ze dne 21. 3 2023
- Starosta obce informoval zastupitele o plnění usnesení ze dne 21. 03. 2023. Usnesení 

je průběžně plněno.
- Zastupitelé berou na vědomí Pro 10, proti 0, zdržel se 0

5 / 5 Zpráva starosty o chodu obce.
- Starosta informoval  o zásadní věci,  která proběhla,  a to výběrové řízení na opravu 

chodníku podél  ulice  Přerovecká.  Výsledek výběrové řízení  bude podáno na Radu 
města  SMO,  která  rozhodne  o  pořadí  nabídek.  Rozhodující  kritérium  je  cena. 
Předpoklad je takový, že pokud vše půjde dobře, bude 19. 6. 2023 uzavřena smlouva 
s firmou, která výběrové řízení vyhraje.  1.  7.  2023 bude zahájena realizace opravy 
chodníku a poté by celá oprava měla trvat cca 4 měsíce. Předpokládá se, že ukončení 
celé akce bude 31. 10. 2023.

- Firma, která bude zhotovovat chodníky, bude   koordinovat celou stavbu se Správou 
silnic MSK, která bude dělat výměnu živičného povrchu. Zakázka by měla být do 
podzimu hotová,  v půlce  listopadu má být  vše  hotovo.  Do soutěže  se přihlásilo  6 
firem, a byly to firmy průřezově přes celou Moravu.

- Zastupitelé berou na vědomí Pro 10, proti 0, zdržel se 0

6/5 Majetkové záležitosti – směna pozemku ulice Na Pískovně
- Starosta znovu předložil bod, který byl na minulém zastupitelstvu odložen.  Jedná se 

o směnu pozemku mezi sl. Monikou Sonkovou a SMO. Starosta opět navrhl směnu 
pozemku, aby vznikla příjezdová cesta k parcelám.  

- Starosta sdělil, že zjistil na SMO, že cesty, o kterých my se dnes bavíme, nejsou dávno 
vedeny  jako cesty  a  SMO s  nimi  ani  nepočítá  jako s  cestami.  Tím lze  vysvětlit  
i  předešlý  prodej  kousků  pozemků,  který  je  patrný  z  katastrální  mapy.  Tzn.,  že 
městská část může v tomto bodě rozhodnou tak, že schvaluje směnu pozemku SMO 
x Monika Sonková za podmínky, že Monika Sonková touto směnou umožní vznik 
příjezdové komunikace k dalším parcelám podél plotu Stoklasových a to v šíři a délce, 
která je nezbytně nutná pro příjezdovou komunikaci. Směna se provede metr za metr 
a případné zbývající metry Monika Sonková doplatí SMO. Co se týká pozemku pana 
Havlíčka  a paní Vaňkové, bude se postupovat stejnou metodou a podmínkami jako 
v případě sl. Moniky Sonkové. 

- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o směně pozemku ulice Na Pískovně mezi sl. 
Monikou Sonkovou se SMO

- Zastupitelé souhlasí. Pro 10, proti 0, zdržel se 0

7/5 Dotace klubu důchodců
- Starosta sdělil, že nastala situace, kdy v lednu 2023 požádal Klub důchodců o dotaci 

na  svůj  provoz.  V letošním roce  došlo  ke  změně  a  požádali,  aby jim dotace  byla 
poukázaná na jejich spolkový účet, přičemž spolek byl založen s mírným prodlením 
a  Klub důchodců již  musel  čerpat  v únoru 2023 dotaci  na  oslavu 30letého výročí 
založení klubu, což jsme proplatili oproti fakturám z rozpočtu MČ.  Zastupitelstvo MČ 
schválilo dotaci v částce 60 000Kč /20 000 Kč na oslavu 30letého výročí a 40 000 Kč 



na provoz klubu).  Následně se provedla dotační  smlouva na 40 000 Kč na provoz 
klubu.  Smlouva  nemohla  být  schválena  právním oddělením,  neboť  byla  na  menší 
částku, než bylo schváleno zastupitelstvem. 

- Starosta dále sdělil, že postup je tedy následující. Budeme revokovat usnesení dotace 
na 60 000 Kč pro Klub důchodců a nové usnesení bude znít, že městská část poskytuje 
Klubu důchodců na rok 2023 dotaci ve výši 40 000 Kč (pod smlouvou) a 20 000 Kč na 
oslavu, která bude hrazena oproti účtům z rozpočtu městské části. 

- Starosta vyzval zastupitele k revokaci usnesení a schválení dotace pro Klub důchodců 
ve výši 40 000Kč

- Zastupitelé souhlasí: Pro 10, proti 0, zdržel se 0

8/5 Žádost o dotaci na opravu kapličky sv. Jana
- Starosta zaslal zastupitelům zpracovaný materiál k žádosti o dotaci na opravu kapličky 

sv. Jana, 
- Starosta  sdělil,  že průběh bude následný.  Zastupitelé  by měli  schválit,  že chceme 

zažádat o dotace na opravu kapličky sv. Jan Nepomuckého
- Starosta informoval, že se jedná o opravu vnitřních prostor, které jsou původní. Částka 

na opravu je cca 250 000 Kč. Vnitřní nátěr kapličky se musí odborně odstranit a poté 
památkáři  rozhodnou  zda  se  vnitřní  prostory  kapličky  kompletně  opraví  nebo 
zakonzervují.  

- Mgr. Jiří Friedel se dotázal na platnost nabídky, zda by se neměla aktualizovat, ať se 
prodlouží její platnost. 

- Starosta sdělil, že osloví zhotovitele a nabídka bude aktualizovaná. 
- P. David Vavrečka se dotázal, kde bude uložena socha Jana Nepomuckého po dobu 

opravy kapličky.
- Starosta sdělil, že bude uložena v depozitáři zhotovitele zakázky. 
- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o podání žádosti o dotaci na opravu kapličky 

sv. Jana Nepomuckého v Suchých Lazcích
- Zastupitelé souhlasí: Pro 10, proti 0, zdržel se 0

9/5 Projektová dokumentace oprava chodníků podél silnice III/4663
- Starosta poslal zastupitelům projektovou dokumentaci k opravě chodníků podél silnice 

III/4663.
- Dále  starosta  sdělil,  že  projekt  provedl  Ing.  Zdeněk  Novák.  Cena  za  projektovou 

dokumentaci je 146 700 Kč.
- P.  David  Vavrečka  se  dotázal,  zda  nebudou zasaženy  inženýrské  sítě,  které  by  se 

následně  po  opravě  chodníku,  musely  opravovat  a  tedy  znovu  poškodit  nově 
vybudovaný chodník.

- Starosta sdělil, že ne, provozovatelé sítí se k projektu již vyjádřili a nebylo ze strany 
síťařů ve vyjádření nic o tom, že by plánovali opravy sítí, které vedou v trase oprav 
chdoníků.

- P. Tomáš Balhar, se dotázal, odkud se s opravou chodníku začne. 
- Starosta  sdělil,  že  firma,  která  bude  realizovat  opravu  chodníků,  musí  svou  práci 

koordinovat se správou silnic.
- P. David Vavrečka se dotázal, zda se bude upravovat i zeleň podél chodníků.
- Starosta sdělil, že staré stromy se v rámci realizace odstraní.



- Dále sdělil, že tam, kde jsou pouze úzké pruhy trávníku, budou trávníky zrušeny a 
chodník bude po celé délce.

- P. David Vavrečka se dotázal, zda bude v obci realizován přechod pro chodce. 
- Starosta  sdělil,  že  je  naplánovaný  přechod  pro  chodce  z ulice  Na  Pískovně  na 

Přeroveckou. 
- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o schválení částky za projektovou dokumentaci 

opravy chodníků podél ulice III/4663
- Zastupitelé souhlasí Pro 10, proti 0, zdržel se 0

10/5 Schválení záměru výpůjčky
- Starosta informoval zastupitele, že SDH Suché Lazce v současnosti využívá hasičskou 

zbrojnici bez právního vztahu mezi SDH a SMO potažmo městskou částí a je vhodné 
tento  stav  narovnat,  a  to  tak,  že  bychom  SDH  poskytli  hasičárnu  bezplatně  ve 
výpůjčce. Ovšem nejprve je nutné schválit záměr výpůjčky a následně můžeme řešit 
samotnou výpůjčku. Celou věc řešíme s odborem majetku.

- Starosta vyzval zastupitele ke schválení záměru výpůjčky hasičské zbrojnice. 
- Zastupitelé souhlasí Pro 10, proti 0, zdržel se 0

11/5 Různé
- P. Tomáš Bala sdělil, že je rád, že se budou opravovat chodníky a navrhl, že chodník, 

který  vede  od  kostela  směrem  k obchodu,  by  se  mohl  rozšířit,  neboť  je  v těchto 
místech  úzký  a  chodí  po  něm  maminky  s kočárky  a  je  problém  se  na  takovém 
chodníku vyhnout. Jestli by bylo možné rozšířit chodník o jednu dlaždici podél ať je 
širší.

- Starosta  sdělil,  že  může  nechat  necenit  rozšíření  chodníku,  Rozhodující  bude cena 
rozšíření chodníku.

- P. Tomáš Bala dále sdělil, že pořádá II. ročník Zetor capu v Suchých Lazcích, který se 
uskuteční 10. 6. 2023. Sraz bude v centru obce u Hostince U Baly. Proběhne registrace 
přihlášených vozů, následně pojedou traktory spanilou jízdou ulicemi Suchých Lazců 
a okolími vesnicemi a následovat bude soutěž jízd zručnosti. Konec akce se uskuteční 
na Strážnici v Suchých Lazcích. 

- P. Tomáš Bala požádal zastupitelstvo o dotaci na propagační materiál pro soutěžící.
- Starosta  sdělil,  že  je  rád,  že  taková  akce  v obci  proběhne,  a  vyzval  zastupitele 

k hlasování o poskytnutí jednorázové dotace ve výši 3 000 Kč na II. roční Zetor cupu. 
Dotace bude vyplacena oproti účtům! 

- Zastupitelé souhlasí Pro 10, proti 0, zdržel se 0
- P. Tomáš Bala dále sdělil,  že v areálu střelnice na Strážnici  zajistil  na odpoledne a 

večer hudbu tzv. Oldies Zetor cup a je možné, že se zábava protáhne do pozdních 
hodin.

- Mgr.  Martina  Škrobánková  sdělila,  že  Ing.  Václav  Skuplík  končí  ve  školní  radě. 
Budou nové volby do školní rady a požádala starostu Mgr. Petra Orieščíka, zda by se 
ucházel o uvolněné místo po Ing. Václavu Skuplíkovi.

- Starosta sdělil, že se o místo bude ucházet, pokud o to bude požádán.
- Ing. Petr Žůrek se dotázal na recyklát, který zůstane po opravě ulice Přerovecké. 
- Starosta sdělil, že celá akce se bude muset koordinovat se správou silnic.

Závěr



Mgr. Martina Škrobánková                                                                 Darina  Vašková
                     

U S N E S E N Í
5. zasedání Zastupitelstva městské části Suché Lazce

konaného dne 30. 05. 2023 v 18:15 hodin
v místo konání, Přerovecká 129/68, Suché Lazce

1/5 ZMČ 23 Zahájení zasedání zastupitelstva 

2/5 ZMČ 23 Schválení programu zasedání zastupitelstva městské části
Zastupitelstvo městské části
1. schvaluje
Program zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
Výsledek hlasování: 
Pro: 10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

3/5 ZMČ 23 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu
Zastupitelstvo městské části
1. volí
Zapisovatelku zápisu pí Zuzanu Kubicovou ze zasedání
zastupitelstva městské části konaného dne 30. 05. 2023
a ověřovatelé
a) Mgr. Martina Škrobánková
b) pí Darina Vašková
Výsledek hlasování: 
Pro: 10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

4/5 ZMČ 23 Kontrola usnesení ze dne 21. 3. 2023
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
Kontrolu usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 21. 03. 2023
Výsledek hlasování: 
Pro: 10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

5/5 ZMČ 23 Zpráva starosty o chodu obce
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
- Informace o výběrovém řízení na opravu chodníku podél ulice 
Přerovecká 
- Informace o koordinaci firmy se Správou silnic MSK

        
Výsledek hlasování: 
Pro: 10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0



Usnesení: PŘIJATO

6/5 ZMČ 23 Majetkové záležitosti – směna pozemku ulice Na Pískovně
Zastupitelstvo městské části
Schvaluje směnu pozemku ulice Na Pískovně pro Moniku 
Sonkovou.
Výsledek hlasování: 
Pro:10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se1 
Usnesení: PŘIJATO

                                    

 7/5 ZMČ 23 Dotace klubu důchodců
            Zastupitelstvo městské části

Schvaluje revokaci usnesení dotace Klubu důchodců ve výši 60 000 
Kč

. Výsledek hlasování: 
Pro:10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Schvaluje dotaci pro Klub důchodců ve výši 40 000 Kč.
Výsledek hlasování: 
Pro:10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATA

8/4 ZMČ 23 Žádost o dotaci na opravu kapličky sv. Jana
Zastupitelstvo městské části
Schvaluje podání žádosti o dotaci na opravu kapličky sv. Jana 
Nepomuckého.
Výsledek hlasování: 
Pro:10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

9/5 ZMČ 23 Projektová dokumentace oprava chodníků podél silnice III/4663
Zastupitelstvo městské části
Schvaluje uhrazení částky 146 700 Kč za projektovou dokumentaci 
na opravu chodníků podél ulice III/4663.
Výsledek hlasování: 
Pro:10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

10/5 ZMČ 23 Schválení záměru výpůjčky
Zastupitelstvo městské části
Schvaluje
Záměr výpůjčky Hasičské zbrojnice.
Výsledek hlasování: 
Pro:10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

10/5 ZMČ 23 Různé



Zastupitelstvo městské části
 1.Schvaluje
Dotaci pro II. ročník Zetor cupu
Výsledek hlasování: 
Pro:10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO
2.Bere na vědomí
- ukončení člena školské rady Ing. Václava Skuplíka
- navrhnutí nového člena Mgr. Petra Orieščíka
- informace o recyklátu z opravy cesty
Výsledek hlasování: 
Pro:10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

Závěr

Mgr. Petr Orieščík Ing. Václav Skuplík 
Starosta MČ Suché Lazce místostarosta MČ Suché Lazce


